
Slotsholmsgade 10
1216 København K.

Telefon 7226 8400
Telefax 3393 3510 

www.justitsministeriet.dk
jm@jm.dk

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 1028 (Alm. del), som Folke-

tingets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 17. august 2012. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Peter Skaarup (DF).

Morten Bødskov

/

Rikke Freil Laulund

Folketinget
Retsudvalget
Christiansborg
1240 København K

Administrationsafdelingen

Dato: 24. september 2012
Kontor: Budget- og planlæg-

ningskontoret
Sagsbeh: Cecilie Maarbjerg Qvist
Sagsnr.: 2012-0030-0958
Dok.: 519522

Retsudvalget 2011-12
REU alm. del , endeligt svar på spørgsmål 1028
Offentligt



2

Spørgsmål nr. 1028 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Vil ministeren redegøre for ministerens vurdering af det sam-
lede kapacitetsbehov i de danske fængsler i årene fremover?”

Svar:

Jeg er meget opmærksom på, at kriminalforsorgen de seneste år har været 

under stort pres på grund af et usædvanligt højt belæg i landets fængsler og 

arresthuse. Situationen i kriminalforsorgen skal tages alvorligt, og der skal 

tilvejebringes et solidt grundlag for en langtidsholdbar og helhedsoriente-

ret løsning. 

I forbindelse med aftalen om kriminalforsorgens økonomi for 2012 (rege-

ringen og V, DF og KF) blev det besluttet at igangsætte et udredningsar-

bejde for at undersøge, hvordan bl.a. kapacitetssituationen håndteres i de 

kommende år. Udredningsarbejdet skal danne grundlag for, at aftaleparter-

ne i forbindelse med finanslovsforhandlingerne for 2013 kan drøfte en 

langtidsholdbar løsning for kriminalforsorgen.


